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Vážení spoluobčané,
setkáváme se poprvé v novém roce 2022 a opět za nové situ-
ace. Když už jsme si asi všichni mysleli, že Covidovou kapi-
tolu budeme mít snad už za sebou, tak se objevilo jiné
nebezpečí na východě, snad ještě horší. Naplnilo se tak
pořekadlo, že vždy může být ještě hůř, než je teď. Netřeba,
abych se rozepisoval, co se teď děje, určitě jste dobře infor-
mováni objektivními zprávami z našich médií, ale z toho všeho
mi moc dobře není, spíše naopak. Je pro mě nepochopitelné,
že v této době a v Evropě může někdo někam poslat tanky a
rakety. Velmi se nás to dotýká i díky zkušenostem z roku 1938
a 1968. Doufám jen, že nakonec zvítězí zdravý rozum nad,
možná jen osobními, ambicemi a přesvědčením o předurčení
k záchraně někoho a něčeho před někým.
Před válečnými útrapami utíká z Ukrajiny mnoho lidí, přede-
vším žen a dětí na rozdíl od jiných období a jsem moc rád, jak
se tomu příkladně postavila celá naše společnost. V rámci
našich možností se snažíme i my pomoci. Zorganizovali jsme
společně s naším SDH hned v prvních dnech sbírku human-
itární pomoci. Vybrané věci od dárců pak SDH odvezl
do centrálního skladu humanitární pomoci v České Třebové.
Určitě to nebyla poslední sbírka. Obec sama přispěla 50.000,-
Kč na účet Červeného kříže pro pomoc Ukrajině. Sportovci
společně připravili a dovybavili klubovnu sportovních kabin
na hřišti v Němčicích pro ubytování uprchlíků v počtu 5-6 lidí.
V době, kdy píšu tento článek, je tam již ubytována jedna paní
s dcerou, kterým jsme také zajistili obědy v nedaleké jídelně
ZD Sloupnice. Tady patří velké poděkování Lukášovi
Pavlišovi a všem jeho spolupracovníkům z řad sportovců
i nesportovců, kteří pomohli dovybavit klubovnu nábytkem,
postelemi, ložním prádlem a dalšími věcmi denní potřeby, také
televizi, napojením na internet a pračkou, včetně jejich insta-
lací. Nerad bych na někoho zapomněl, děkuji tedy ještě jednou
všem, kteří se podíleli a věřím, že se ještě podílet budou
na pomoci lidem, kteří ji potřebují. Byl bych rád, aby se vše co
nejdříve urovnalo a vyřešilo a všichni se mohli vrátit domů.
Nikdo v tuhle chvíli ale neví, co se bude dít dál, co bude zítra.
Vrátíme se teď k dalším obecním záležitostem. Tak konečně
máme kolaudaci víceúčelového hřiště ve Zhoři a konečně ho
budeme moci předat do užívání všem občanům, malým
i velkým. Společně se spolkem Zhoř doladíme ještě některé
detaily, jak v rámci sportoviště, tak v dohodě o provozu a
údržbě. V běhu je také dovybavení interiéru vybavením pro
plnohodnotné užívání areálu. Tady jsem tak trochu zaspal, ale
snad se všechno stihne tak, jak je třeba. Vzhledem k všeobecné
situaci u nás, mám na mysli zvyšování cen, nedostatek mater-
iálů, nedostatek pracovníků, zvyšování cen energií a nejistota
vzhledem k rozpočtovému provizoriu, či již ke schválenému
rozpočtu, jsem opravdu rád, že „areálek na Zhoři" už máme.
Už ho máme a buďme za to rádi a s případnými technickými

detaily o kterých již víme nebo které ještě objevíme, si
poradíme! Proč o tom píšu. Jeden příklad za všechny. Vícekrát
zmiňovaná opora místní komunikace MK 30C ve Zhoři
(u nové zá-stavby naproti hřbitovu). Ke konci roku 2020 jsme
požádali o dotaci na opravu této MK. V červenci 2021 jsme
dostali Registraci akce (tzn. že projektový záměr je zaregistro-
ván a jsou alokovány finanční prostředky na jeho realizaci).
Do konce září 2021 jsme museli poskytovateli dotace
(Ministerstvo pro místní rozvoj – MMR) předložit Smlouvu
o dílo se zhotovitelem stavby vzešlým z řádného výběrového
řízení, které jsme také včas a v termínu odevzdali. Kdyby nám
v rozumném časovém horizontu zaslali z MMR Rozhodnutí
o poskytnutí dotace (bez toho nemůžeme zahájit stavební
práce), tak jsme realizaci stavby mohli a měli stihnout
do konce roku 2021. Nyní je polovina března 2022 a nic.
Nemáme rozhodnutí a tím pádem ani hotovou cestu. Jen
připomínám, že má být hotová do 30. 6. 2022. Dvakrát jsem
psal na MMR a dvakrát dostal obdobnou odpověď,
že nefunguje systém nebo že je rozpočtové provizorium.
Nebylo mi ale sděleno, proč nám nebylo rozhodnutí vydáno
ještě v minulém roce, kdy do jeho konce ještě platil na tento
rok schválený rozpočet. Pro nás to ale znamená komplikace
možná i s fatálními následky, co se realizace akce týče. No
uvidíme.
V termínu jsme podali žádost o dotaci na akci: „Chodník II/358
Němčice”. S návazností na výše uvedené jsem opravdu zvědav
jak to vše dopadne. Rozpočet akce je cca 32.000.000,- Kč
s DPH. Další otázkou je, kam se dostaneme s cenou vzhledem
k okolnostem, které panují ve stavebnictví. Maximální dotace
může být 20.000.000,- Kč. Do třetice i jaké úvěrové podmínky
nám nabídne banka na dofinancování akce. Mám z toho trochu
obavy. V případě, že se do realizace dáme, bude to pro nás zna-
menat v následujících několika letech určitý závazek a „klid-
nější“ investiční dobu. Tím spíše, že druhou jako velmi potřeb-
nou investici vidím v přípravě a realizaci stavby polderu
na Pudilce, abychom každý rok nestáli na Člupku i dále
po proudu po kolena ve vodě. Tady připravujeme podklady pro
zpracování žádosti o dotaci a pro následné výběrové řízení
na zhotovitele stavby. Cena po aktualizaci se vyšplhala
na 17.000.000,- Kč včetně DPH. Kde na to všechno brát?
Budeme se muset holt trochu uskrovnit. V každém případě by
letos měl být realizován chodník na dolních Němčicích
směrem od roubené hospody na Podrybník včetně přestavby
dolní křižovatky a vybudování dvou zastávek BUS. Umístění
zastávek BUS není možná ideální ale je to schválené
od dotčených orgánů státní správy v rámci sloučeného územ-
ního a stavebního řízení a hlavně od Dopravního inspektorátu
Policie ČR. Stavba bude realizována v rámci společného
zadání se SÚS Pardubického kraje. Bohužel to zatím vypadá,
že chodník a veřejné osvětlení budeme platit pouze z vlastních



Zastupitelstvo obce Němčice schválilo:
84/2021 – program zasedání pro den 8. 12. 2021. (7,0,0).
85/2021 – Smlouvu o zřízení věcného břemene – služebnosti č. IV‑12-2021-
333/VB/1 Němčice, Zhoř, parcela č. 130/15-kNN, na umístění stavby
zařízení distribuční soustavy – kabelového vedení NN ČEZ Distribuce, a. s.,
na p. p. č. 130/15 v k. ú. Zhoř u České Třebové. (6,0,1).
86/2021 – Obecně závaznou vyhlášku obce Němčice č. 2/2021 – o stanovení
obecního systému odpadového hospodářství s platností od 1.1.2022. (6,0,1).
87/2021 – Obecně závaznou vyhlášku obce Němčice č. 3/2021 – o místním
poplatku za obecní systém odpadového hospodářství s platností od 1. 1. 2022,
kde byla výše poplatku stanovena na 748,- Kč/občan a rok. (6,0,1).
88/2021 – poskytnutí neinvestiční dotace ve výši 5.000,-Kč na činnost
Oblastní charity Polička v roce 2022. (6,1,0).
89/2021 – možnost prodeje pozemku p. p. č. 191/4 v Němčicích za cenu 35,-
Kč/m². Prodej bude zveřejněn a kupní smlouva bude následně předložena
zastupitelstvu obce ke schválení. (7,0,0).
90/2021 – prodloužení pronájmu bytu v č. p. 107 v Němčicích na dobu urči-
tou a to od 1. 1. 2022 do 31. 12. 2023. (7,0,0).
91/2021 – aktualizovanou Směrnici č. 28 pro prodej stavebních pozemků
obce Němčice. (6,0,1).
92/2021 – Rozpočet obce Němčice na rok 2022 jako přebytkový, kde pře-
bytek rozpočtu bude použitý na úhradu úvěrů. Dále byly schváleny závazné
ukazatele pro:
a) Obec Němčice – dodržení schváleného rozpočtu v rámci jednotlivých
paragrafů na straně výdajů
b) SDH Němčice (organizační složka obce) – dodržení rozpočtu v rámci
příspěvku obce
c) ZŠ A MŠ Všeználek Němčice (příspěvková organizace obce) – hospo-
daření v rámci poskytnutého příspěvku obce
(6,0,1).
93/2021 – podání žádosti o dotaci z Programu obnovy venkova
Pardubického kraje na opravu márnice na hřbitově v Němčicích. (7,0,0).
94/2021 – nájemní smlouvy na užívání bytů ve vlastnictví obce Němčice,
smlouvu na dobu neurčitou pro čp.119 v Němčicích a smlouvy na dobu urči-
tou s platností od 1. 1. 2022 do 31. 12. 2023 pro ostatní nájemce. (6,0,1).
95/2021 – zrušení Usnesení č. 41/2021 – z důvodu žádné odezvy zájemce
o prodej části požadovaného obecního pozemku. (7,0,0).
96/2021 – Rozpočtový výhled obce Němčice na roky 2023 – 2027. (6,0,1).
97/2021 – Příkaz k provedení inventur 2021 s termínem ukončení
31. 12. 2021. (7,0,0).
98/2021 – předání vánočního příspěvku dle návrhu sociální komise, který
přednesla Věra Doležalová. (7,0,0).
99/2021 – Darovací smlouvu s LIMES Litomyšl, s. r. o., poskytnutí daru na opravu
zázemí sportovně – kulturního areálu na Člupku ve výši 20.000,- Kč. (7,0,0).
100/2021 – aktualizaci Programu obnovy venkova obce Němčice. (6,0,1).

1/2022 – program zasedání pro den 12. 1. 2022. (8,0,0).
2/2022 – Rozpočtové opatření č. 7/2021 – obce Němčice. (7,0,1).
3/2022 – Dodatek č.3 k pojistné smlouvě č. 8603467155 na pojištění
majetku obce Němčice. (8,0,0).
4/2022 – cenu vodného ve výši 28,19,-Kč bez DPH a stočného 40,-Kč bez
DPH. (6,2,0).
6/2022 – pronájem bytu v čp. 107 v Němčicích na dobu určitou od 1.2.2022
do 31. 7. 2022. (6,1,1).
8/2022 – program zasedání pro den 24. 2. 2022.. (8,0,0).
9/2022 – Kupní smlouvu na prodej p. p. č. 194/1 o výměře 10 m² za cenu
ve výši 35,- Kč/m², tedy za celkovou kupní cenu 350,- Kč žadatelům. (7,0,1).
10/2022 – bezúplatný převod pozemků dotčených stavbou: „Modernizace
silnice II/358“ z vlastnictví obce Němčice do vlastnictví Pardubického kraje
v katastru Němčice u České Třebové a Zhoř u České Třebové. (8,0,0).
13/2022 – individuální dotaci na činnost organizace v roce 2022 Českému
svazu včelařů, z. s., Litomyšl ve výši 3.000,-Kč. (8,0,0).
14/2022 – individuální dotaci na činnost a materiální zajištění spolku v roce
2022 Spolku divadelních ochotníků ŠLEGL ve výši 10.000,- Kč. (8,0,0).
15/2022 – individuální dotaci na spolufinancování sociálních služeb pro
občany naší obce Domovu pro seniory Sloupnice na rok 2022 ve výši
30.000,- Kč. (8,0,0).
16/2022 – Smlouvu o pronájmu pozemku za účelem umístění vývěsní
skříňky Farnímu sboru Českobratrské církve Evangelické na p. p. č. 130/34
o výměře 1m² v Němčicích, místní části Zhoř, k. ú. Zhoř u České Třebové
za částku 100,- Kč. (8,0,0).
17/2022 – Smlouvu o poskytování služeb administrace projektu a veřejné
zakázky na výstavbu suchého poldru č. 4, Pudilka, příkazní smlouvu
v celkové ceně služeb 100.000,-Kč+DPH. (7,0,1).
18/2022 – Dodatek č. 1 ke Smlouvě o společném zadávání na projekt:
„Chodník II/360“ v celkové ceně díla pro obec 2.703.682,04 Kč + DPH. (6,0,2).
19/2022 – Rozpočtové opatření č. 1/2022 – obce Němčice. (7,0,1).
20/2022 – finanční příspěvek na pomoc Ukrajině v tíživé válečné situaci
ve výši 50.000,-Kč, který bude zaslán na účet Červeného kříže. Dále
schválilo učinit nabídku na možné využití klubovny sportovních kabin
v Němčicích pro nouzové ubytování ukrajinských uprchlíků před válečným
konfliktem. (8,0,0).

Zastupitelstvo obce Němčice neschválilo:
5/2022 – prodej pozemku č. 735/2 v k. ú. Němčice u České Třebové. (7,0,1).
7/2022 – v současné době možnost prodeje pozemku ve Zhoři u č. p. 53. (6,1,1).
11/2022 – pronájem pozemku na parkování vozidla ve Zhoři z důvodu nedostatku
parkovacích míst pro všechny. (8,0,0).
12/2022 – přípojku NN na p. p. č. 1281 v k. ú Němčice u České Třebové, neboť
se jedná o pozemek, jehož využití není řešeno v ÚP Němčice. (6,1,1).

- hlasování – (pro-proti-zdržel se)
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Děkujeme za vaši štědrost!
Letošní tříkrálová sbírka je za námi. Po roční pauze se naši tříkráloví koledníci
mohli opět vydat do ulic a jsme ohromeni štědrostí, kterou jste je obdařili! V
Litomyšli a okolních obcích jsme vybrali úžasných 730 119 Kč (plus 12 842 Kč
přes online pokladničku). V samotné Litomyšli se celková částka vyšplhala na 318
547 Kč. Částka poputuje především na provoz Domácí hospicové péče na
Litomyšlsku, dále na podporu rodin s dětmi v nepříznivé situaci k zajištění škol-
ních a kompenzačních pomůcek či k spolufinancování lyžařských výcviků a let-
ních táborů. 
Jedná se o dosavadní tříkrálový rekord, vyšší částku jsme doposud v historii
Tříkrálové sbírky nezaznamenali. Vám všem, kteří jste přispěli, patří obrovský dík. 
Této částky bychom nedosáhli bez pomoci ochotných
koledníků, místních farností a podniků, kteří byli ochot-
ní umístit tříkrálové kasičky do svých provozů.
Podrobnosti najdete na :
https://litomysl.charita.cz/trikralova-sbirka/
Ještě jednou děkujeme a příští rok na viděnou :).

Ing. Veronika Peterková       
Farní charita Litomyšl

zdrojů, neboť zatím nejsou na dohled žádné
dotační zdroje v potřebném a reálném termínu.
Stavba má být zahájena už v červenci. Ještě k těm
dotacím, máme zažádáno o dotaci na opravu MK
od farmy ZD v Němčicích kolem sportoviště k MŠ
a na opravu střechy márnice v Němčicích. Tak
uvidíme, co bude. Stále se zabýváme myšlenkou
na zřízení kolumbária v části márnice v Němčicích
a u zdi na hřbitově ve Zhoři. Pracujeme
i na projektu areálu u ZŠ V Němčicích, jehož
součástí je výstavba sportovní haly, sběrného
dvora a obslužných komunikací. Plány by byly ale
záleží na našich možnostech a mnoha dalších okol-
nostech. Ale říká se, ze štěstí přeje připraveným,
tak věřím, že připraveni budeme.
Přeji všem pohodové prožití nadcházejícího
jarního období s rozptýleným mraky od východu a
především zdraví. Když budeme zdraví, tak
budeme i hraví a tím pádem kdo si hraje tak
nezlobí .

- ing. Josef Racek, starosta obce
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Během zimy
se narodili

Vojta Šimon Pudilka
Horáček Dominik Němčice

oslavili svá významná životní jubilea
(pouze 60, 65, 70, 75, 80, 85, 90 a více let

Štarmanová Vlasta 94 Člupek
Sedláček Josef 91 Němčice
Hornišr Josef 75 Němčice
Vondra František 75 Němčice
Kudrnová Milena 70 Zhoř
Miklová Pavla 70 Němčice
Voříšková Marie 70 Člupek
Kuchta Petr 70 Němčice
Morávek Jindřich 70 Člupek
Macková Květuše 65 Člupek
Veselá Milena 65 Němčice
Fikejz Karel 65 Němčice
Post Alexej 65 Člupek
Holická Jaroslava 60 Pudilka 
Kohútová Alena 60 Zhoř
Doubek Václav 60 Němčice

jsme se rozloučili
Veselá Pavla Němčice
Hynek Josef Němčice

2.4. 1300 KD Ukliďme Němčice
8.4. KD Pečená vepřová žebra
9.4. 1900 Šlegl První Aprílová tancovačka

Č l u p e k

30.4. 1600 KSSČ Stavění máje
30.4. SDH Pálení čarodějnic
28.5. 1500 KSSČ Kácení máje

K u l t u r n í  d ů m  N ě m č i c e

N ě m č i c e  u B o s k o v i c
25.6. Obec X. Němčická olympiáda

Z h o ř

30.4. Spolek Zhoř Čarodějnice
21.5.  Spolek Zhoř Letní pochod s třemi trasami

Konečně…
… začal rok 2022 a s ním očekávání co bude a
nebude možné podniknout. Pro nás to byl
začátek se slůvkem nemožné, museli jsme
odložit lednovou Valnou hromadu s polku a
únorový Divadelní ples. Naštěstí se snad
s příchodem března začíná blýskat na lepší časy
a tak jsme se mohli podílet na Masopustním
průvodu, který dopadl velice dobře.

26. března nás čeká odložená Valná hromada a
jako náhradu za divadelní ples jsme naplánovali

na sobotu 9. dubna „První aprílovou tancovačku“, která doufám opět nastar-
tuje naše tradiční taneční a akce. V květnu konečně vyrazíme do západních
Čech na zájezd, který tradičně zajišťuje naše cestovní kancelář PAT A VAT.
Koncem srpna proběhne tradiční „Předávání Oskarlů“ a na listopad připravu-
jeme premiéru našeho nového divadla, ve kterém se tentokrát představí větší
počet účinkujících.
Věříme, že nás podpoříte svojí účastí na našich akcích a že se zase po tak
dlouhé době budeme s Vámi moci potkávat.
A protože náš spolek tak trochu „stárne“, rádi mezi námi přivítáme nové lidi,
kteří nám pomohou pokračovat v tradici ochotníků v Němčicích. Přijďte
mezi nás, nudit se nebudete.
Krásné jarní dny přeje za všechny ochotníky

- Bóďa V.
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S p o r t o v n í  a r e á l  N ě m č i c e
11.6. Sokol Dětská olympiáda



Zimní pochod
Dne 28.12., tedy tři dny před Novým rokem, náš spolek uspořádal zimní procházku
do Kozlova. Všichni jsme se modlili, aby vyšlo počasí a nebylo bláto, což se nakonec
vyplnilo. Prostě zase jsme měli kliku, protože bylo krásně umrzlo a jemný poprašek
sněhu. Sraz byl v 10.00.hod. u knihovny ve Zhoři. Po cestě se pár lidí přidalo a tak
nás za chvíli byl celkem pěkný štrúdl. Abychom trochu natáhli čas, tak proběhlo
několik občerstvovacích zastávek, v Kozlově jsme totiž chtěli být až kolem dvanác-
té. V počtu téměř šedesáti turistů a pěti psů jsme dorazili na místo, k hospůdce
U Sitařů, kde pro nás místní občané připravili oheň na zahřátí a opečení buřtů – tímto
bychom jim chtěli srdečně poděkovat. Poté jsme se přesunuli do již zmíněné hos-
půdky, kde jsme měli objednanou gulášovku a jiné občerstvení. Tam to byl celkem
šrumec, protože ani my jsme nečekali že se vycházky zúčastní tolik nadšenců ale díky
za to. Ale holt první ročník a prostor pro zlepšení určitě máme. Takže snad zas za rok
a díky všem.

Spolková zabíjačka
Dne 12.2. jsme si jako členové spolku udělali radost a uspořádali pro sebe a rodinné
příslušníky domácí zabíjačku. Postavili jsme stany aby netáhlo, zatopili pod hrnce-
ma, přivezli maso a už to jelo. K tomu se přidalo sluníčko a relativně teplo, takže zase
klika na počasí. Nechybělo nic, byly jitrnice, kroupy, ovar, guláš, bůček na uzení,
prdelačka, prostě nic. Výborné chutě zajistili manželé Kočí, na jejíchž pozemku
se akce konala a bez nich a jejích zkušeností, by se toto nedalo uspořádat. Děkujeme
taky všem kdo zapůjčil různé vybavení a přinesl občerstvení.
Další akce:
30.4. – Čarodějnice
21.5. – Letní pochod s třemi trasami
Tyto akce by již měly proběhnout
na novém hřišti, uvidíme jestli to bude
možné.

- Spolek Zhoř z.s.

Email:
spolekzhorzs@seznam.cz

Dobrý den milí spoluobčané, máme za sebou období klidu
v hospodách a je načase to zase rozjet:). Doufáme, že už se budeme
moci v klidu potkávat a užívat si pěkných dní na terásce. Než
se dozvíte, co pro vás chystáme, ráda bych poděkovala všem, kteří přis-
pěli do „pokladničky“ se žlutou a modrou stužkou. Během maškarního
plesu a masopustu se nám podařilo vybrat 4600,-. Peníze jsme zaslali
na účet Českého červeného kříže, konto Ukrajina. Další akcí
na podporu lidí zasažených válkou, byl prodej květin u příležitosti
MDŽ – za skvělý nápad a uspořádání akce patří poděkování Janče
Marouskové. Zájem o květiny byl obrovský. Mockrát děkujeme
za nákup a podporu. Pokud vás květiny baví jako nás, myslím si,
že se zadaří a další dobročinný prodej budou květiny k vysvědčení –
pokud se Janča vzpamatuje, jakože se vzpamatuje:).
Ráda bych Vás pozvala na akci, kterou jsme se rozhodli uspořádat
v rámci organizace „Ukliďme Česko“. Budeme rádi, pokud se zapojíte.
Sejdeme se před kulturním domem v sobotu 2.4. ve 13:00 hodin,
rozdělíme trasy a vyrazíme poklidit vesnici, ať to tu máme krásný.
Po úklidu bude možnost opečení buřtů, nebráníme se ani doneseným
dobrotám pro vás a další účastníky. Rádi bychom po akci odměnili děti
za pomoc s úklidem, poprosím vás tedy o nahlášení účasti.
Dále bych Vás ráda pozvala na pečená vepřová žebra 8. a 9. dubna.
Přeji Vám klidné jaro a těším se na setkávání s vámi.

-Lucka

KKKK uuuu llll tttt uuuu rrrr nnnn íííí     dddd ůůůů mmmm

Pěkný jarní den,
ráda bych Vás informovala o dění ve Spolku pro zachování míst-
ních kulturních tradic.
Loňský rok jsme opět tradičně zakončili Silvestrovským vážením,
které se koná v kulturním domě. Vzhledem k situaci, která
ke konci roku panovala a probíhajícím opatřením, se sešlo méně
účastníků, přesto jsme si poslední den roku užili. Celkem se sešlo
96 účastníků, kteří dohromady vážili7065 kg. Váze neunikli ani
domácí mazlíčci, takže se na váhu dostala i kulturáková kočka a
další. Nejváženějším občanem loňského roku se stal Martin
Tkadleček. Gratulujeme.
V lednu jsme se sešli u výroční schůze, kde jsme zhodnotili rok
minulý, naplánovali rok aktuální a samozřejmě to trochu zapili.
Největší dvojitou akcí, kterou spolek pořádá a spolupořádá je
maškarní ples a masopust. Ples proběhl v pátek 4.3. Masky se sešly
na sále kulturního domu, k tanci zahrála kapela Strejci, tombola
byla, na baru pití dost, no prostě paráda. Překvapením večera
se stalo vystoupení Tělovýchovné jednoty Sokol – oddílu chodců
po rukou s ukázkou svého tréninku. Soutěž o nejlepší masku byla
tentokrát i soutěží o to, kdo déle vydrží. Tipů jsme měli dost, ale
spousta masek se odmaskovala již před vyhlášením, takže vyhráli
tipy, co vydržely. K prvnímu místu gratulujeme dvojici vodník a
Škopková.
V sobotu jsme volně navázali masopustem. Sraz tradičně o půl
jedné na nazdobené návsi na Člupku, odkud vyrazil průvod
směrem k Němčicům. Byli jsme rádi, že se zapojilo dost masek
i civilistů. Samozřejmě musím pochválit občerstvení u domů, jako
vždy vynikající. I točené pivko bylo k dostání:).
Děkujeme všem, kdo se na pořádání průvodu podílí i těm kdo
otevřou vrátka a průvod uvítají a pohostí. Jsme rádi, že potkáváme
nové tváře, které se zapojují do dění ve vsi. Za všechny mohu
zmínit „statkáře od Vytlačilu“. Myslím, že všichni byli moc rádi,
že se vrata „u strejčka“ otevřela a na dvoře nás čekalo milé
pohoštění od nových domácích.
Budeme rádi, pokud se příští rok zapojíte také. Maškarní ples a
masopust budou pravděpodobně 24. a 25.2.2023
Zatím poslední akcí uspořádanou naším spolkem byla Němčická
šťopka – 12.3. v hasičské zbrojnici. Celkem se sešlo 16 vzorků
ke koštování. Po loňské a předloňské ovocné bídě je to vlasně
překvapivě hodně. Zvítězila meruňkovice Milana Kašpara z Březí
u Mikulova, druhé místo obsadila třešňovice Pavla Jílka a třetí
opět třešňovice, tentokrát od Vladimíra Pavliše. 
Za členy spolku vám přeji pěkné jaro a doufám, že se spolu
setkáme na dalších akcích.

- Lucie Vavřínová (tisková huba)
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Součástí projektu Erasmus+ bylo uspořádání 2 projektových dnů. První
Maltský den jsme připra-vili pro žáky 2.ročníku. Jeho cílem bylo seznámit
žáky s jednou z evropských zemí. Celý den jsme pracovali ve 4 týmech -
četli jsme zajímavosti o ostrovním státě Malta, odpovídali jsme na otázky k
textům o rytířích, moři, Národním akváriu a o vesničce, kde se natáčel film
Pepek Námořník." Své počtářské dovednosti jsme si vyzkoušeli na mate-
matické skládačce, na téma Malta jsme pak vytvořili pětilístky a zkusili jsme
si vyrobit a ozdobit  rytířský štít. Výsledkem práce každého týmu byl pak
velký plakát. K obědu nám paní kuchařky připravily maltský národní pokrm
– králíka na zelenině.

Druhým projektem byl pak St. Patrick's Day, který jsme uspořádali ve
čtvrtém ročníku. Den svatého Patrika je tradiční irský svátek, který se kaž-
doročně slaví 17. března na počest irského patrona – svatého Patrika. Ve

městech se konají průvody a lidé se oblékají do zeleného. Ačkoliv je svátek
křesťanského původu, za ta století zlidověl a slaví jej věřící i nevěřící. S
oslavami je spojeno tmavé pivo, hudba i dobrá zábava. Kdo to byl svatý
Patrik, jaké se k svátku váží tradice a kde všude se svátek slaví? To všechno
se žáci dozvěděli, prohlédli si fotografie, které pořídila třídní učitelka za
studijního pobytu v Irsku. Dozvěděli se spoustu zajímavostí o zemi a stále
zeleném ostrovu.
Děti si také vyrobily zelený pokrm z lístků salátu, rukoly, baby špenátu a pol-
níčku, ochutnaly pistácie. Naučily se irskou píseň, zahrály si na tradiční irs-
kou píšťalu. V hodinách výtvarné výchovy si žáci namalovali tradiční sym-
bol Irska – zelený trojlístek - podle legend používal Sv. Patrik právě troj-
lístek jetele, aby pohanům vysvětlil svatou trojici. Nejstarší písemnosti, které
se o tom zmiňují, jsou z roku 1726. Symbol trojlístku zlidověl a v současné
době neodmyslitelně patří k oslavám i symbolům Irska.

- Lydie Věnečková
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Co se událo v základní škole
• Tradičně v zimním období mají naši žáci možnost účastnit se lyžařského
výcviku na Pekláku v České Třebové. Letos se přih-
lásilo 36 dětí – tj.více než polovina žáků školy. Škoda
jen, že z důvodu nevyhovujících klimatických pod-
mínek se uskutečnily pouze 3 výukové lekce (namísto
plánovaných pěti).
• V Regionálním muzeu v Litomyšli jsme navštívili akci
s názvem Masopustní dílny. Dozvěděli jsme se, že
masopust je veselé období od Tří králů až do začátku
postní doby. Bylo to období karnevalů, maškarních
bálů, dobrého jídla, zpěvu a taškařic. Zjistili jsme, které
masky se objevovaly v masopustním průvodu, jaké
tradice se dodržovaly - např. co jíst na „Tučný čtvrtek“,
co dělat na Masopustní úterý, proč říkáme na Popeleční
středu a podobně. Pak jsme si v muzejní dílně vyrobili
masopustní masky. Návštěva muzea se nám moc líbila.
• Masopustním tradicím jsme se věnovali také ve škol-
ní družině – mladší děti ochutnávaly masopustní
pochoutky a v maskách prošly vesnicí, starší děti smaži-
ly nefalšované masopustní koblížky.
• Karneval jsme v letošním roce organizovali pouze pro
děti ze základní školy (z důvodu protiepidemických

opatření), děti si užily tance, soutěží, nechyběla ani oblíbená židličkovaná.
• Hodiny matematiky jsme mladším žákům zpestřili programováním malých

robotů (Bee-Bot včeliček ). Dle zadaných programů ve
skupinách s včeličkami pracovali, v dalších hodinách
pak zkoušeli program složený z šipek a symbolů sami
napsat.
• V hodinách angličtiny se děti ze 4.ročníku na
okamžik proměnily v „modely a modelky“ při projek-
tu Fashion show kdy anglicky komentovaly různé
druhy oblečení a doplňků.
• 16.března jsme pozvali všechny zájemce na Den
otevřených dveří. Zejména rodiče budoucích prvňáčků
se tak mohli seznámit s prostředím školy, pedagogick-
ým sborem, předškoláčci si mohli vyzkoušet některé
aktivity, se kterými se potkají u zápisu.
• Opětovně jsme se zapojili do charitativní akce
fondu SIDUS. Výnos ze sbírky je určen na pomoc
zdravotně postiženým dětem v procesu léčby a reha-
bilitace a ke zlepšení kvality jejich běžného života. 
Rozhodli jsme se také uspořádat sbírku pro ukrajinské
děti, každý žák jim věnoval něco pro radost – hračku,
pastelky, omalovánku…Učíme se tak pomáhat potřeb-
ným.

- Věnečková



Kritéria pro přijetí dítěte k předškolnímu vzdělávání
Děti 1 rok před začátkem povinné školní docházky 5 bodů
Děti s trvalým pobytem v obci Němčice 4 body
Děti, které dovrší k 1.9.2022 věk 4 let 3 body
Děti, které dovrší k 1.9.2022 věk 3 let 2 body
V případě většího počtu zájemců, kteří splňují výše uvedená
kritéria, bude přihlédnuto k věku dítěte. 1 bod

Tato kritéria byla stanovena po dohodě se zřizovatelem mateřské školy (obcí Němčice).
Dítě se přijímá na školní rok, to znamená, že školné bude za dítě uhrazeno
od září, a to i tehdy, že do MŠ nastoupí až v průběhu školního roku.

O přijetí dítěte do MŠ rozhoduje ředitel školy ve spolupráci se zřizovatelem.
Dle § 183 zákona 561/2004 Sb. se rozhodnutí o přijetí do MŠ provádí ve
správním řízení a odvolacím orgánem je Krajský úřad prostřednictvím MŠ. 

MMMM aaaa tttt eeee řřřř ssss kkkk áááá     šššš kkkk oooo llll aaaa
Časy se mění…zpívá se v jedné známé písničce. Je to tak. Co se ale nemění, je
dětská hravost, upřímnost a schopnost radovat se z přítomného okamžiku. To vše
se můžeme od dětí naučit, když budeme chtít. Ve školce nabízíme dětem různé
aktivity a také je seznamujeme s českými tradicemi. Slavnost Tří králů mezi ně
určitě patří. A tak jsme se vydali lidem kolem nás s tříkrálovým přáním štěstí,
zdraví a pokoje pro lidi dobré vůle. Jsem ráda, že naše společnost má velmi vstříc-
ný postoj k tomuto poselství a je empatická k lidem, kteří nežijí v blahobytu. Zima
přinesla proměnlivé počasí, ale i tak jsme si užili bobování na zahradě, hry
se sněhem i stavění sněhuláků. Děti poznávají svět kolem nás a tak se dostalo
i na zimní sporty. Protože prožitkové učení je velmi účinné, mohly si děti
s pomocí paní učitelky sestrojit lyže z kartónu a vázání z krabiček od papírových
kapesníků a mohly začít lyžařské závody i bez sněhové nadílky. Sportovní
zápolení bylo opravdové a závod byl doprovázen hlasitým povzbuzováním
závodníků. Zimní čas je také časem karnevalů. I u nás jsme
se s dětmi sešli v maskách a prožili karnevalové dopoledne plné
radosti, překvapení z rozmanitých převleků a masek, zkrátka
karneval, jak má být. Možná někdy jdete okolo naší školky, tak
můžete zaslechnout zpívání a hru na rytmické nástroje, to je také

jedna z našich oblíbených činností. Naše školka se také pravidelně proměňuje
podle ročních období, to můžete pozorovat na naší výzdobě oken. Každý rok
se moc těšíme na jaro a tak si spolu s dětmi krátíme čas čekání na teplejší dny
tvořením. Je obdivuhodné, co dovedou předškoláci nakreslit, namalovat, vytvořit.
Malou ukázku můžete vidět i na stránkách našeho časopisu.
A na co se těšíme?

• Těšíme se na jaro, jarní hry na zahradě a v přírodě.
• Těšíme se na dlouhé vycházky za zvířátky i do lesa.
• Těšíme se na Velikonoce.
• Těšíme se na oslavu svátku maminek.
• Těšíme se na Den dětí
• Těšíme se na každý den, kdy si můžeme spolu se svými kamarády hrát

Za celý kolektiv MŠ a ŠJ přeji čtenářům Zlatého pásku
klidné jarní dny, pokoj-né prožití svátků Velikonočních a
dovoluji si na závěr přidat slova písně: Ať mír dál zůstává
s touto krajinou….

- Za kolektiv MŠ a ŠJ Věra Doležalová

Zápis do mateřské školy v Němčicích
na školní rok 2022 – 2023 bude

v mateřské škole v Němčicích
ve středu 4. května 2022
od 10:00 do 11:00 hodin

a od 15:00 do 16:00 hodin

Přihlášky si vyzvedněte v MŠ v Němčicích
v týdnu od 19.4. do 22.4.2020

Prodej květin na podporu Ukrajiny
Letošní Mezinárodní den žen, jsem poprvé vnímala díky situaci na Ukrajině opravdu
jinak. Nějak mi došlo, jak je všechno křehké, že stačí málo k tomu, aby všechno co je
pro nás tak samozřejmé jako je domov, pocit bezpečí, potraviny, ošacení atd. se pro ně-
které stalo nedostupným. Potřeba uvědomit si, že náš domov, naše svoboda a naše jis-
toty může ovlivnit někdo jiným svým naprosto pro mě neomluvitelným a nepřijatel-
ným jednáním. Proto asi z různých emotivních pohnutek a potřeby alespoň “prostě
něco udělat” a nějak se vyjádřit k tomu co se odehrává a opravdu ne tak daleko od nás
a i k naší historii se 8.3. na MDŽ zrealizoval nápad prodeje květin s tím, že veškerý
výtěžek bude odeslán neziskové organizaci Člověk v tísni – Ukrajina.

A tak jsme se Zdenčou zase motaly ty naše kytice, tentokráte z jarních kvítek jako
tulipány, řezaných květin – karafiátů, kosatců, lilií a za použití,, roští,, široce daleko ros-
toucího Jíťa pečlivě vedoucí evidenci a kasírujicí nakupující, Lucka zajišťující kávu,
limo, propagaci a dodávky ubývající zeleně, Zdenča vázající kytice to je náš realizační
tým této akce. Moc děkuju taky našim manželům a babičkám za podporu hlídáním
i nákupem 
Výtěžek z prodeje byl 28 829Kč. Děkujeme všem, kteří přišli koupit a třeba i počkali,
než jsme dovázaly další kytice… neb zájem byl větší než se očekávalo Díky moc,
protože každá koruna pro dobrou věc se prostě počítá!!!!!

- Za realizační tým Janča M.



Někdy je na zemi, 
někdy je v zemi,
je v něm voda. 

Když jdeš z něj,
lehneš si na ručník. 

(bazén )

Plete se z vrby, 
dá se na ní mašle, 
mašle se utáhne 

a je to.
(pomlázka )

Filip Hubinka, 3.r. JARO

Osmisměrka
Najdi a vyškrtej slova : bazén, kytky,

slunce, teplo, vajíčka, pomlázka

Filip Hubinka, 3.r.

O kočičí rodině
Všichni víme, že na jaře se zvířátkům rodí mláďata, jako třeba
jehňata. To se jednou stalo i na vesnici.  Jednou přímo v březnu
našel Patrik kočku a dal jí Davidovi.  David ji dal Standovi a
ten ji dal na chodník, protože ji nechtěl. Jednou jsem tu kočku
našla já, ale moje mamka mi řekla, že si ji nemohu nechat,
takže jsem ji dala babičce aby se o ní postarala a ona se
postarala. Jednou jsem tam přijela a byla tam koťata a černý
kocour jménem Uriáš se jen tak koukal a vrněl a mňoukal na
mě a já jsem řekla : „Ty si jejich otec?“ Uriáš na mě tak
kouknul, takže jo. A ještě jsem zapomněla říct, že ta kočka se
jmenovala Lara, a babička řekla, že je můžu pojmenovat. Byla
tam tři koťata. Jedna holka a jeden kluk. Když bylo jaro, tak ty
dvě holky jsem pojmenovala Sněženka a Bledule, a toho
kocourka Tulipán. Tulipán byl ale o den starší a Bledule se
Sněženkou byla dvojčata, Tulipán byl zrzavý a Bledule se
Sněženkou byly bílé jako sníh, ale sníh na jaře není. Ale
nemohla jsem si tu celou rodinu vzít domů. O týden později
jsem zase přijela, ale bylo tam pár změn, koťata už mohla za
plot! To nebylo dobré, vždyť jim je teprve pár měsíců! Ale
měla jsem je na starost, alespoň že mě poslouchala, ale nejdříve
jsem je nechala tu zahradu prozkoumat, aby věděla, kde co je a
na jaké pachy si mají zvyknout a nejíst ostatním jídlo a čokolá-
du, ta je pro ně totiž jedovatá. Už trochu vyrostla, ale stále to
byla koťata a neznala ještě silnici, ale tam půjdou, až budou
větší jako Lara nebo Uriáš a musela jsem odjet. O týden
později jsem zase přijela. Tentokrát tam byla i moje sestřenice
Adéla a měli jsme je hlídat spolu, ale koťata byla opatrná.

Lucie Horčičková 5. r

JARNÍ STRAŠIDELNÝ PŘÍBĚH
Byl jednou jeden příběh, kde kluk Patrik šel s kamarády Davidem a
Standou do strašidelného domu. 
Když jsme přicházeli k domu, potkali jsme Járu, který z toho domu utíkal.

Když jsme ho viděli utíkat, tak se Standa bál, ale mi ho přemluvili.
Když jsme tam šli, tak jsme viděli rozbité dveře a báli jsme se ještě
víc, ale šli jsme tam. Viděli jsme tam schody, tak jsme po nich šli a
najednou se David ztratil. Když jsme chtěli zdrhat, tak se zablokovaly
dveře, takže jsme utíkali po schodech a šli jsme do prvního pokoje a
schovali se pod postel, kde jsme našli Davida a on nám řekl, že ho unesl duch a on se

schoval. Počkali jsme tam pět minut. Pak jsem já Patrik sebral odvahu a podíval se z pokoje.
Nikdo tam nebyl, tak jsem přeběhl do druhého pokoje. Najednou jsem uviděl, jak tam ten duch
lítá, takže jsem měl husí kůži. Najednou ke mně přiběhl David. A řekl, že tam byl duch s čepicí
a že ukradl Standu a řekl, že ho uvězní za krádež. Tak jsme se divili, co ukradl a pak si David
vzpomněl, že ukradl vzácný diamant. Tak jsme ho šli hledat. Když jsme ho našli ve vězení řekl,
že klíč má ten duch. Takže jsme šli hledat něco, čím bychom zabili toho ducha. Pak jsme našli
vysavač a napadlo nás vysát ho, ale našli jsme papír, že ho to jenom na chvilku uvězní. Když
jsme šli na něj, tak si David vzpomněl, že duchům vadí světlo a tak jsme si řekli, že ho vylákáme
ven. Když jsme ho našli, tak jsme ho vysáli a vysavač dali ven. Vyndali jsme ducha na světlo a
to ho zabilo. Z toho ducha vypadly klíče. David je vzal a utíkal ke Standovi ho otevřít, ale když
jsem šel za nimi a oni ke mně, tak se tam objevilo asi sto duchů, takže jsme rychle utíkali ven.
Potom jsme šli k sobě domů a dva dny jsme nešli ven, jenom do školy. Za rok jsme viděli noviny,
kde psali, že se v tom domě někdo ztratil. Šli jsme tam a našli jsme tam Járu. Říkal, že se tam
vrátil zabít šéfa duchů. Potom jsme šli domů a povídali si o tom, co jsme tam zažili. Klíč jsme si
nechali, kdyby se něco takového stalo někomu jinému.

Patrik Rouča a Daniel Hondl 5.r.

Jarní
Jaro se k nám blíží už,
konal se tu masopust.

Rodí se krásná mláďátka,
jehňátka i kůzlátka,
hříbátka i telátka,
koťátka i štěňátka

a taky malá kuřátka!
A velikonoční zajíček
přinese nám košíček
malovaných vajíček.

A radost malých dětiček,
je nejlepší dáreček.
Veselé Velikonoce!

Viky Horáková, Roza Měkynová, 
Štěpa Beranová  4.r.

Hezké jaro
Už je zase jaro. Ano. Divili byste se, že někdo nemá rád jaro?
Jestli ne, tak poslouchejte, řeknu vám příběh o malém chlap-
ci, který se jmenoval Jára. Ano, děsivé, že tak. Jednoho dne
se Jára probudil a zrovna byl první jarní den. Koukl se do
kalendáře a tam bylo jaro. Zakřičel NEEEEEEE, jaro.
Maminka přiběhla a zeptala se, co se stalo. Je jaro. Ano. Ale
proč nemůže být třeba podzim? A proč se jmenuji Jára?
Protože jsi měl rád jaro. Ne a ne. Ale ano, měl jsi ho rád, pro-
tože všechno kvete. Aha. Jára se
oblékl a šel ven a od toho dne měl
rád jaro.               Petr Kuchta, 3.r.

První jarní květiny
První jarní květinka, jmenuje se Sněženka.

Bledulka se pěkně klaní, sluníčko jí hezky hladí.
A další je Petrklíč, k jaru mnohem hezčí klíč.

A tulipán jaro barví, u toho se hezky baví.
A všechny květiny se k jaru hodí.

Sofie Fišarová, Tereza Ramešová 2.r.

Králičí rodinka
Tatínek a maminka měli jednoho chlapečka a holčičku. Byli to
všechno králíci. Jednoho dne šel chlapeček ven a ztratil se.
Maminka, tatínek a sestřička ho hledali. Chlapeček se chtěl podívat
do údolí, protože tam jsou kytičky, krásná tráva, je tam i jetel, sed-
mikrásky, pampelišky a stromy na kterých jsou kočičky. Chlapeček
se ale ztratil a netrefil domů. Začal brečet. Maminka ho nemohla
najít, ale sestřička věděla, kterým směrem chlapeček šel a řekla to
mamince. Ta šla a šla, až uslyšela pláč. Tak chlapečka našla.
Druhý rok už byli oba velcí a chodili do údolí sami.

Natálie Dohová, 3.ročník



O kočce a Kevinovi
Byl jednou jeden kluk, jmenoval se Kevin. A měl rád kočky.

Jednoho dne šel nakoupit a potkal kočku. Ta kočka byla kouzelná. Uměla splnit
každé přání. Kočka říká Kevinovi. Můžu ti splnit přání, jaké budeš chtít. Kevin
hned odpověděl. Jé přál bych si domů kočičku, malé krásné koťátko. A kočka
řekla, že pro ni je jeho přání rozkazem. V tu chvíli kočka zmizela. Kevin si řekl,
že se mu to asi zdálo. Tak šel Kevin domů. Když přišel Kevin domů, tak spatřil,
co nečekal. Před ním stojí roztomilá kočka. Kevin si řekl, že to není možné. Kevin
byl rád, že má doma kočku. Byl s ní venku moc rád. A tahle pohádka je u konce.
Zazvonil zvonec a pohádky je konec. 

Vojta Stráník, Lukáš Hác, Láďa Beran, Matěj Dlouhý  4.r.

Kočička, sněženka a bledulka
Začalo jaro a rozkvétali sněženky. Jedna sněženka
rozkvetla o trochu dříve než ostatní. Jednoho dne šla
kočička kolem sněženky, která rozkvetla o trochu dříve
než ostatní. Kočička šla o trochu dál a našla bledulku.
Ale kočička nevěděla, že bledulka je jedovatá. Začalo se
stmívat. Tak šla domů. Zasadila  bledulku do květináče
na zahrádku. Druhý den  ráno šla kočička na to místo
kde našla sněženku . A našla jich tam víc. Nevěděla,
která je která. Vydala se domů. Ráno jí došlo, že jí něco
chybí. Byla to ta sněženka, jenže byly všechny stejné.
Nevěděla, kterou si vybrat. Pak si nakonec vybrala.
Takže zasadila k bleduli sněženku. Ale pořád to bylo
málo. Tak šla ještě pro narcis. Jenže ten byl na druhé
straně potoka. Byla odvážná a přeskočila ho. Utrhla nar-
cis a přemýšlela, jak se dostat na druhou stranu. Pak jí to
napadlo a vylezla na větev. Skočila na druhou stranu a
podařilo se to. Doběhla domů a
zasadila narcis na zahradu. Pak si
vzpomněla, že jí něco chybí. Nebyla
to ale rostlina, bylo to kotě . Pak si
všimla, že má kotě na zahradě . A
nechala si ho na vždy.

Kristýna Tkadlečková, Anežka Lašková, 3.r.

Vlčí rodina
Jednoho dne se rodina Ukrajinců přistěhovala do České republiky, protože na
Ukrajině se jim nelíbilo, prý to pro ně byla moc chudá země. Jenže jejich dcera
Agáta s tímto názorem nesouhlasila a chtěla zůstat na Ukrajině. Milovala svou
přírodu a hlavně zvířata, nejvíc milovala vlky. Ale v oblasti, kde se ona nacházela,
se vlci nevyskytovali. Jednoho dne se jedenáctiletá Agáta vydala na procházku do
nejbližšího lesa a tam spatřila malé zmrzlé vlče. Myslela si, že tady někde bude
jeho rodina, ale kdepak. Po asi hodině hledání stále nic. Vlče bylo celé vysílené a
Agáta se bála, že jí umře ještě v náručí. Najednou Agáta uslyšela vytí vlků a napad-
lo jí, že by to mohla být rodina od mláděte. Měla
pravdu. Byla to celá rodina mláděte, i jeho
sourozenci. Jakmile Agáta přinesla vlče k
vlkům, celá rodina byla šťastná a jelikož Agáta
nemohla najít cestu zpět domů a ani domů
nechtěla, vlci ji přijmuli jako člena rodiny.

Standa Tkadleček a Marie Anna Sršňová, 5.r.

Byl jednou jeden králíček. Když byl malý babička mu vyprávěla příběh o velikonočním
králíčkovi, který dělal radost dětem, jenže se vydal daleko rozdávat vajíčka a od té doby
ho nikdo nikdy neviděl. Když mu to babička dovyprávěla, tak si Nico šel lehnout a snil
o tom, že se jednou stane velikonočním králíčkem. Ráno se Nico šel babičky zeptat,
jestli se velikonoční králíček někdy vrátí. „To nikdo neví Nico, stejně jako nikdo neví,
co se mu stalo. Proč se vlastně ptáš?“ řekla babi. Nico jen s údivem zíral na babičku a
pak odpověděl: „Dost jsem o tom přemýšlel, tak se jen ptám.“ A jak tak život šel dál,
Nico vyspěl a ptal se babičky na příběh velikonočního králíčka dál a dál, ale babička
mlčel. Jednou přišla na návštěvu sousedka Blabůa, taková vesnická drbna a Nico se
pokusil zeptat Blabůi jestli o tom nic neví. Blabůa toho věděla až moc, tak to Nicovi
všechno povyprávěla. Nico se divil, když mu řekla, že jednoho dne se vybere nový
velikonoční králíček….  Jelikož Nicův sen byl se stát novým velikonočním
králíčkem, chtěl to být on! Jak tak šly dny dál, blížily se Velikonoce a Nico se těšil
víc a víc. Když už byly, tak Nico jen čekal, až se všichni sejdou u posvátného stro-
mu Velikonoc. Když už přišlo i na to, musel vyčkat času na. ANO MYSLÍTE
ZPRÁVNĚ, musel počkat na vybírání nového velikonočního králíčka… Ale co
se nestalo, Blabůa přiběhla s tím, že viděla někoho neznámého na louce. Nico si

šeptal pro sebe v tichosti: „Kdo to může být?“
Protože nevěděl, šel se tam podívat jako ostat-
ní. TAK TO SE PODRŽTE DĚTI,
PROTOŽE TOTO NEČEKAL NIKDO.Byl
to starý velikonoční kralíček !..... Všichni byli v šoku, že se vrátil, ale Nico byl nejvíce
a víte proč? Protože ten ztracený velikonoční králíček byl jeho TÁTA, který se ztratil
ve stejný den jako velikonoční králíček. Odešel dětem dát velikonoční vajíčka a už se
nevrátil. Nicovi už došlo, proč mu babička nechtěla vyprávět konec příběhu o
velikonočním králíčkovi, protože Nico si myslel, že se jeho táta ztratil a takhle by mu
to došlo. Ale to jsou ty starší a smutnější části našeho příběhu, takže vám povím, co se
stalo potom. Nico se s tatínkem hned přivítal a byl rád, že ho poprvé spatřil. A tatínek

konečně zase viděl svého syna…… Babička byla taky ráda, že se konečně viděli.
Tatínek Nicovi všechno vynahradil a zažili spolu spoustu zážitků, samozřejmě i s
babi. A to je konec našeho příběhu. Tak co, mysleli jste, že to takhle skončí? Nebo
jste chtěli, aby to skončilo jinak? To už se asi nedozvíme. Ale teď už se s vámi
loučíme.

Eliška Neumeisterová a  David Vašek  :D, 5.r.

Velikonoční příběh
Tři dny před Velikonocemi šel Pepa s tátou pro proutky vrby, aby si
mohli uplést pomlázku a mohli si vyřezat píšťalku. Když si proutky
přinesli domů, dali si je do vody a další den si upletli pomlázku a
vyrobili píšťalku. Pepa šel ještě nabarvit vajíčka, také šel za babičk-
ou se zeptat, jestli budou moct upéct beránka. Babička řekla, že musí
nakoupit ingredience. Pepa šel spát. Zbývaly dva dny do Velikonoc,
Pepa se probudil a šel se podívat za babičkou. Babička už měla připravené suroviny na pečení. Pepa
byl šťastný, tak se pustili do práce. Měli hotovo, zbývalo si počkat. Pepa šel zase spát. Ráno, když
se vzbudil a podíval se do kalendáře, že je už poslední den do Velikonoc. Pepa šel ven s kamarádem
Davidem a hráli si. Když přišel domů a čekal na maminku, až přijde domů. Pak se maminka vráti-
la a Pepa si šel lehnout. Probudil se a už byly Velikonoce Pepa byl šťastný, protože mohl chodit po
vesnici a mohl si vykoledovat sladkosti a kraslice. A jeho táta si dal u pár několika přátel panáka. A
Pepa musel táhnou tatínka domů, protože byl úplně na mol. Když Pepa položil tátu na gauč, potom
šel dát všechny sladkosti do skřínky a kraslice si vystavil nad postel na poličku a potom už
šel spát. A tím skončily velikonoční svátky, na které se Pepa tolik těšil.

Ondra Vavřín, Kuba Suchánek, Štěpán Veselý, 4.r.

Vlasta
Jednoho dne šli, Dan, Patrik
a David do koly. Slyšeli
ptáčátka a ptáky a všechna
ostatní zvířátka. Den uběhl
rychle a šli k jezeru, kde
viděli káčátko, které mělo zaseklou nožičku. David pro to
káčátko doplaval a vzali ho sebou do školy.Ve škole jim na
to paní učitelka řekla: „No kluci, jelikož si myslím, že by
nebylo správné ho tam nechat, tak si ho necháme jako tříd-
ního maskota!“  Všichni se radovali a souhlasily. Druhý
den se kluci podívali na TV a viděli tam třídní kačenku a
pak jim to docvaklo. Bude to Vlasta. Přišli s jejich
návrhem do školy a paní učitelka se zasmála a přikývla.
Všichni ve třídě souhlasily a všechny ostatní třídy chtěli
také třídního mazlíčka. Na té samé škole učila naší paní
učitelky sestra a ta též přikývla a tak do naší školy přišla
Gertruda. To je želva vedlejší třídy a s Vlastou jsou nejlepší
kamarádky!               Stanislav Tkadleček a Marie Anna Sršňová, 5.r.

Jarní prázdniny
Bylo jednou jaro a já jsem se rozhodla jít se zeptat Katky,
jestli nepůjde se mnou ven. Když jsem byla u ní tak mi
řekla, že nemůže, že se připravuje na dovolenou. Tak
jsem ji řekla, že jí pomůžu. Katka řekla že se mnou tedy
půjde ven.
PO PŮL HODINĚ. Když byly venku, začalo pršet, tak
šly rychle ke Katce domů. A pak volala Jitce
mamka. „Ahoj mami, co potřebuješ?“ „No
začalo pršet, tak kde jsi? „Jsem u Katky mami.“
„Aha, tak tam buď a až přestane pršet tak přijď
rychle domů.“ Když přišla domů, tak už byla
noc a já jsem šla spát. Další den jsem jela s tátou
do Ostravy. A Katka jela do Paříže. A my jsme
se ubytovali na prvním pokoji, co měl čtyři a
půl hvězdy. Ale jeli jsme tam hodně dlouho,
tak jsme hnedka šly spát. Další den jsme toho
moc nedělali, ale já jsem šla do obchodu, ale
pak jsem zjistila, že jsem si zapomněla
peníze doma. Tak jsem šla domů pro peníze.
Když jsem tam šla, tak jsem potkala nějaké
dítě, které brečelo. Zeptala jsem se ho, proč
brečí a ono mi řeklo, že ztratilo svoji panenku
a pak jak běželo za panenkou. Pak ztratilo i

mamku a teď neví kde je a já jsem mu řekla, že mu
pomůžu hledat mamku. Když jsme jí našly, tak bylo tři
čtvrtě na čtvrtou. Běžela jsem do obchodu a tam jsem
zjistila, že ten obchod má otevřeno každý den do deseti
hodin a já, úplně udýchaná, jsem tam běžela jako o život.
Tak jsem si koupila něco dobrého k jídlu. Když jsem byla
doma, šla jsem si malovat třeba ps. Zjistila jsem, že táta

není doma, tak jsem mu zavolala: „Ahoj tati,
kde jsi? „Ahoj zlato, promiň, musel jsem odjet,
ale hned se vrátím. Další den přijel táta a řekl,
že zítra jedem pryč. Chtěla jsem tady co nejvíc
vidět, tak jsem pospíchala a omylem jsem
spadla na zem a trochu jsem se poranila loket a
koleno, ale nebylo to moc hrozné. Tak jsem

běžela a po cestě jsem narazila na pejska.
Byl moc hezký a moc hodný, ale byla už
tma, tak jsem šla za tátou a šla jsem spát. A
dneska jsem už jela domů.  Když jsme při-
jeli, tak druhý den byla škola  a já jsem se na
ní moc netěšila. Šla jsem zjistit, jestli je
doma i Katka ale nebyla, bude tam ještě v
pondělí.  Tak jsem šla domů a šla jsem si hrát
s Roxy a pak jsem šla spát.

Leontýna Linhartová, 5.r.

Kvíz pro bystré děti - najděte slova:
VELIVELIKONOCEZUGCFE
UGFTSDTZJARJAROGAHZ
HZODGTFVAJÍČKAUZFRD
LHGDFPOMLÁZKAGDJRZ

(Velikonoce, jaro, vajíčka, pomlázka)

KRÁLÍČEK NICO



Proč zemědělci protestují?

Nálada mezi zemědělci je letos od Nového roku
velmi neklidná a nervózní, jednotlivé skupiny
zemědělců jsou rozděleni a situace vygradovala
protestními demonstracemi, které organizovala
Agrární komora a Zemědělský svaz ČR. Tyto organizace zastupují
zemědělce, kteří hospodaří na cca 65% výměry půdy a představují více
než 80 % zemědělské produkce v ČR. Demonstrace podporuje i
Potravinářská komora, Odborový svaz pracovníků zemědělství a výživy, cho-
vatelské a pěstitelské svazy, celkem 30 nespokojených nevládních organizací
a spolků. 

Příčinou toho jsou změny, v již dohodnutém, zhruba rok a půl projednávaném
strategickém plánu, které nová vládní koalice v souladu se součas-
ným vedením Asociace soukromého zemědělství (ASZ) provedla bez
náležitého projednání během necelého měsíce a 28. ledna 2022 také odeslala
do Bruselu.

Největší „ohlas“ měly návrhy koalice na zavedení zastropování přímých
plateb pro střední a větší podniky bez odpočtu mzdových nákladů a změna
tzv. redistributivní platby z původních 10 % na 30 %. 

Systém zemědělských podpor je složitý, ale pro vysvětlení: Strategický plán
každé členské země EU stanoví, jakým způsobem chce daná země splnit
požadavky společné zemědělské politiky a jakými penězi chce jednotlivá
opatření podporovat. Zastropování přímých plateb znamená, že by žádný
podnik nemohl dostat více než 100 000 EUR přímých plateb, tedy cca 2,5
mil. Kč bez ohledu na velikost, s možnou korekcí na počet zaměstnanců.
Redistributivní platba pak, jaká část se vezme z balíku peněz pro všechny
zemědělce a dá se zemědělcům na výměru prvních 150 ha. 

Zemědělská veřejnost se o těchto změnách dozvídala pouze z neformálních
jednání, a když už došlo na jednání zástupců Agrární komory a Zemědělského
svazu s ministrem zemědělství, dozvěděli se od něj, že on na výsledek nemá
vliv, protože o tom budou rozhodovat předsedové vládní koalice. Ti však na
výzvy zemědělců k jednání nereagovali a pan premiér vzkázal, že se nemá o
čem bavit a odmítl jednat se zemědělci, když se chystají demonstrovat.
Zemědělci naopak demonstrací v den jednání koalice vyzývali před-
stavitele koaličních stran, aby nerozhodovali o nich a bez nich, ale aby
s nimi jednali. Koalice nakonec rozhodla o tom, že zastropování bude zave-
deno „pouze“ u investičních dotací a redistributivní platba bude nastavena
„kompromisně“ na 23 %. Protože ani v tento okamžik nebyla vláda ochotna
se sejít se zástupci Agrární komory a Zemědělského svazu, následovaly
protestní jízdy zemědělské techniky v rámci celé ČR, kterých se účastnilo
přibližně 1000 strojů a po kterých pan ministr jednání již přislíbil. 

Zmíněná opatření měla být původně namířena hlavně proti firmám bývalého
premiéra. Přestože koalice slibovala podporu i středním podnikům, ve
skutečnosti postihne negativně všechny zemědělce nad výměru cca 400
ha a přinese velmi nevyváženou (2-10 x vyšší podle velikosti farmy a
zaměření) podporu pro malé zemědělce do 150 ha. Dotační kalkulačka, která
byla zveřejněna 26. ledna, bohužel jen potvrdila první odhady produkčních
zemědělců a vyvrátila tvrzení, že se opatření nedotknou středních zemědělců
do výměry 2 000 ha.

Přislíbené jednání s panem ministrem nic nového nepřineslo. Snad jen
doporučení, že máme pohlížet na tyto záměry jako na příležitost, začít se
věnovat ekologickému zemědělství a potvrdilo, že se jedná o politické
rozhodnutí se snahou je teprve dodatečně podpořit ekonomickými argumen-
ty. 
Mezi tyto argumenty rozhodně nepatří tvrzení o vychýleném dotačním
kyvadlu, že právnické osoby jsou podporovány o cca 2 tis. Kč/ha více než
soukromí farmáři, protože tato čísla sčítají hrušky s jablky, neberou ohled na
strukturu výroby a je zde mj. započtena i podpora bioplynových stanic z OZE
a čerpání zelené nafty právě na živočišnou výrobu, kterou malí farmáři
z velké části opustili. 
Pokud bychom porovnávali skutečně jen zemědělské dotace, opak je prav-
dou, podle šetření FADN z roku 2019 jsou malí farmáři již dnes podpoření o
cca 1 100 Kč/ha více.

Co to všechno znamená?
Všichni chápeme, ačkoliv můžeme mít na klimatickou politiku různé názory,
že Green Deal je realitou a vzhledem k současnému přebytku potravin
v Evropě budeme muset vyrábět potraviny šetrněji k přírodě. Pro zemědělce,

které zemědělství opravdu živí, to neznamená nic
jiného než snížení produkce potravin a tím logi-
cky i jejich příjmů. Možná není náhodou, že ofi-
ciální dopadová studie dosud nebyla předložena.

Diskuse se sice zatím stále vede pouze nad výší
dotací, ale právě kombinace významného dopadu zelených strategií na hospo-
daření všech zemědělců s tak výrazným zvýhodněním menších zemědělců
bez jakéhokoliv závazku produkce povede k existenčním problémům
zemědělců s živočišnou výrobou a speciálními plodinami.
Tyto obory jsou finančně, organizačně a časově náročnější, v případě chovu
zvířat musí fungovat v celoročním režimu 7 dní v týdnu 24 hodin denně.
I proto je dělají hlavně střední a větší podniky, které je však dotují
z jednodušší a ziskovější rostlinné výroby a tu stále opakovanou výhodu
z velikosti rozpustí právě zde. 
Střední a větší podniky produkují 91 % mléka v ČR a přibližně 95 %
drůbežího nebo vepřového masa. Tato produkce pokryje spotřebu v ČR z 52
% u vepřového masa, 65 % u drůbežího masa, 86 % vajec, nebo 73 % bram-
bor, zbytek dovážíme. Podniky jednoduše na tyto zmíněné produkce nebudou
mít peníze, nebo je nebudou schopni nakrmit.

Redistributivní platba ve výši 23% je extrémem v rámci celé Evropy, blíží se
nám pouze malá Litva s 20 %, která ale řeší vylidnění venkova. Většina zemí
ji nechává na 10 %, Německo navrhuje 12 %, Polsko 11,6 %, nebudeme tedy
schopni konkurence ani vůči našim sousedům.

Ačkoliv přesná pravidla budou schválena až v druhé polovině roku, z dnes
dostupných informací se dá odvodit, že pro většinu středních podniků přinese
povinných 7-8 % plochy orné půdy mimo produkci odpovídající výpadek
tržeb. Díky plánovanému zpřísnění erozních vrstev z 25 na 50 % budou
nuceni snížit krmivovou základnu, zejména plochy kukuřice, v důsledku toho
omezit chov skotu nebo výkon bioplynové stanice. Snížení výměry jedné
plodiny vyplývající ať už z redesignu erozních ploch nebo podmínek Eko
schémat z 30 na 10 ha přinese kromě znatelného zvýšení nákladů na provoz
techniky třeba i zvýšené utužení půdy.
Dopad chybějících tržeb nebo zvýšených nákladů se tedy může pohybovat na
úrovni 15 – 20 % ročního obratu. Pokud k tomu přidáme pokles podpor niko-
liv na úrovni 6 %, jak se nás snaží přesvědčit ministerstvo, ale na úrovni 43
%, jak v našem případě potvrdila ministerská dotační kalkulačka pokud neu-
važujeme s eko platbou, nebo 24 % s jejím započítáním (dnes ještě neznáme,
zda podmínky Eko schémat vůbec budeme schopni splnit, ale i pokud ano,
půjde o další snížení příjmů a vyšší náklady), nelze se snad divit našim
obavám z existenčních problémů. 
Argumentem nemůže být ani odpovědnost ke krajině nebo okolí. Je mnoho
středních podniků, které se chovají velmi odpovědně, stejně jako jsou rodin-
ní farmáři, kteří ji nectí.

Kromě dalšího vlivu vyšších cen energií, hnojiv, mezd, který se více proje-
vuje opět v náročnějších výrobách, nebo i posilování koruny, se dá se očeká-
vat růst spekulací, vznik pseudozemědělců s cílem „těžby“ dotací, růst ceny
půdy, pachtovného, škrty národních dotací. Propad produkce postihne i
navazující potravinářský průmysl, kterému bude chybět surovina nebo doda-
vatelské firmy.
Nelze se tedy divit, že někteří zemědělci připravují projekty na rozdělení
svých podniků, prověřují možnost žaloby na diskriminaci vlastníků a členů
podniků, nebo na zmaření investic, které byly pořízeny v souladu se strategií
ministerstva a podporovány z fondů EU.
Vládní koalice nám svým rozhodnutím dala na vědomí, že Strategie českého
zemědělství do roku 2030, kterou vypracoval pan ministr Jurečka a vláda ji
v roce 2016 schválila, je jen cárem papíru. Prioritou současné vlády není
zajištění potravin z domácí produkce, ani alespoň základní soběstačnost,
nechce živočišnou výrobu, speciální plodiny a už vůbec ne bioplynové sta-
nice. Není tajemstvím, že někteří členové vedení ASZ jsou již na nové pod-
mínky připraveni, když svých několik stovek ha mají rozepsáno na více IČ.
Potraviny dovezeme, nadnárodní finanční skupiny a zahraniční obchodní
řetězce nám zatleskají a peněženky spotřebitelů to pocítí následně.
Vítězi se stávají hlavně velcí vlastníci půdy s minimální produkcí, investoři a
také ekologové, protože podporovaným ideálem je extenzivní farma do 150
ha, nejlépe ekologická, ještě tak s chovem koní nebo nově i jelenů. 

Vážíme si podpory všech realisticky uvažujících politiků a představitelů
samosprávy a musíme klást otázku: opravdu je toto strategický zájem občanů
ČR? 

Ve Sloupnici 31.1.2022
Ing. Jaroslav Vaňous, předseda družstva



Vzhledem k osobní zkušenosti v oblasti dobročinnosti a humanitární
pomoci jsem se rozhodl napsat krátký příběh, požádat lidi o empatii a
zamyslet nad chováním společnosti v krizových situacích. 
Ještě v sobotu, 2 dny po napadení nezávislého evropského státu formou
„speciální vojenské operace“, jsme se s trenéry fotbalového oddílu shodli
na tom, že bychom mohli poskytnout azyl ohroženým skupinám, které
byly tímto nešťastným aktem ohroženy. Využití majetku obce, který má
náš spolek ve správě, se postupně rozvinulo v ochotu nějakému množství
lidí zajistit i dopravu do ČR. Na to se dále nabalovalo oslovení obce a
vyžádání souhlasu, komunikace s Ministerstvem vnitra a Červeným
křížem ohledně administrativních kroků, pojištění, víza, přihlašování na
úřadech atd. Sám jsem v napadané i útočící zemi strávil 2 roky profesního
života, kdy jsem zajišťoval vzdělávání a řízení strojírenských projektů v
různých oblastech. Byla to pro mě velká zkušenost, při které jsem mohl
poznat kulturu obou zemí. Mám zde stále množství přátel, které jsem jako
první aktivně oslovil s nabídkou pomoci. Detaily, které jsem se dozvídal
zde nebudu uvádět, ale podstatné je, že nikdo z nich o pomoc pro své
rodiny do dneška aktivně nepožádal.
Souběžně s našimi aktivitami probíhala napříč naší obcí, SDH, firmami, i
jednotlivci silná vlna solidarity, chuti pomoci. A to ať finančně, materiál-
ně, nebo přiložením ruky k dílu při zajišťování humanitární pomoci,
řízené krajem a městy.
Výsledkem aktivit našeho spolku bylo, že za poměrně krátký čas (3.-6.
března) se nám s týmem trenérů, zástupci ZŠ, obce, rodičů dětí a známý-
mi podařilo připravit příjemné prostředí pro 4-5 lidí. Kam s nepotřebným
nábytkem, kdo daruje potřebný, jak to převézt, kolik toho bude potřeba,
připomínalo deskovou hru, ale vše se na konec zdárně podařilo a 6. břez-
na jsme mohli ubytovat první maminku s dcerkou. Další týdny jsme
dolaďovali drobnosti jako TV, pračku, zesílení WiFi, zajištění obědů,
brigády a další vylepšení.
Velkým pomocníkem a partnerem je pro nás místní Alena Kyrychok, s
kterou jsme řídili a stále řídíme přijmutí další rodiny a všeho kolem, čím
už jsme si prošli. Nyní však přichází druhá a daleko časově náročnější
část, kterou bychom měli zajistit. Tím je začlenění těchto rodin do

běžného života. Po hrůzách, kterými si tito lidé prošli, se nelze za týden
oklepat. Myšlenky na příbuzné, kteří odmítli uprchnout, zprávy o každo-
denních útocích a další nám nepředstavitelné věci, extrémně ovlivňují
psychiku každého člověka, zejména pak tu dětskou. Očekávám, že proces
začlenění tedy nebude v řádech týdnů, ale měsíců. Musím ocenit naše
děvčata ze spolku, která pomáhají v oblasti komunikace a zjišťováním
informací z oblasti školství, stejně jako vyhledáváním brigád pro
maminky, které mají zájem se uživit, najít pocit užitku ve společnosti a
osamostatnit se. Všem Vám, kteří jste aktivně pomáhali, nebo pomoc
nabídli, velké díky!
Ale tím, co je dnes, to všechno nekončí. Všichni si přejeme, aby to bez-
citné šílenství skončilo a nastal čas návratu a situace se stabilizovala,
přestože už je nyní jasné, že návrat nebude nic jednoduchého a časově
krátkého. Na co bych ale chtěl upozornit je to, že v těchto (a jím podob-
ných) krizových situacích se člověk jako tvor chová velmi specificky. Vše
začíná první a velmi silnou vlnou solidarity, které jsme byli a stále jsme
svědky. Postupným zevšedněním a přesycením negativních zpráv o
hrůzách, které se na lidech dějí, začne přicházet uvědomování člověka, že
neprávo, které se děje 1.000 km od nás, bude mít vážný dopad i na naše
životy v podobě cen a dostupnosti zboží a služeb, popř. dalších výdobytků,
na které jsme si přivykli. Právě tento okamžik je významným rizikem a
příležitostí pro nebezpečný radikalismus, extrémismus, či populismus. Jak
jsem již zmínil, člověk je tvorem, který na krizové situace reaguje velmi
specificky. Jakmile zeslábne ta extrémně silná vlna solidarity, lidé se
přesytí negativními informacemi, zjistí o jaké hodnoty a statky přicházejí
a vyústí to v přirozené hledání „KDO MŮŽE ZA TO, CO SE MI
STALO?“ Právě v tento okamžik je spouštěčem pro další nebezpečné věci,
které určité skupiny lidí budou zneužívat v prospěch svůj, či nějakých
hutí.
Přál bych si, aby pomoc potřebným a empatie v nás nadále zůstala silná,
aby brzo skončily hrůzy, kterých jsme svědky, a hlavně abychom my jako
společnost dokázali minimalizovat negativní dopady a rozumně si dokáza-
li sami vysvětlit „KDO MŮŽE ZA TO, CO SE NÁM STALO?“ a dokáza-
li se z toho ponaučit.                                                                 - Lukáš Pavliš 
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TJ Sokol v novém roce
Vážení příznivci našeho spolku TJ Sokol Němčice, rád bych připomněl pár
věcí, které se odehrály od Nového roku a hlavně co plánujeme do konce
roku 2022.
Asi tím formálně nejdůležitějším bodem po Novém roce byla valná hroma-
da, která se konala v pátek 4. února. Přestože měl v tu dobu náš spolek 84
dospělých, zúčastnila se této akce pouze rovná ¼ členů. Velký vliv měly
i začínající pololetní prázdniny a plány rodinných dovolených. Ale pořád je
to o 5 členů více než na poslední valné hromadě, která netradičně proběhla
v červnu 2021. Na závěr tohoto tématu bych rád zmínil, že příští valná hro-
mada spolku bude volební. Volit se bude mimořádně předseda spolku
i předseda kontrolní komise.
Na nastávající měsíce připravujeme jarní nábory do všech oddílů. Ať jde
o fotbalové kategorie pro věk 4-19 let, tak pro ty nesoutěžní a volnočasové.
To jsou Malíčci, Cvíčo a Stolní tenis. Nesmím také zapomenout na oddíl
šachů a také oddíl, který bychom v 2022 konečně rádi obnovili,
tím je oddíl Přehazované, resp. Volejbalu. Pro tuto oblast dětí II.
stupně ZŠ, které neoslovují nabízené sporty, zde chybí nabídka
nějakých míčových sportů. První vlaštovka trenérského obsazení
již přilétla, více detailů vám doufám oznámíme v dalším čísle ZP.
Stále platí, že hledáme pomocníka, který by chtěl s tréninky jed-
nou týdně pomoci.
Nebudu zde komentovat jarní aktivity jednotlivých oddílů a
věřím, že každý svou skupinu okomentuje samostatným článkem.
Jediné, co mě napadá, je myšlenka založení fotbalových mužů po 4 letech.
Přestože jsme původně zamýšleli tento krok od sezóny 2023/2024, chceme
to zkusit už nyní. Již třetím rokem nám bude po jarní části soutěže odcházet
X hráčů z dorostu do kategorie mužů, tak bychom to
rádi zkusili. Klíčové je ale sehnat trenérskou osob-
nost, která by si vzala tento úkol za své. Pomocného
trenéra, popř. vedoucího mužstva bychom dokázali

najít v naší obci. Ale spolehlivého člověka se zkušenostmi a hlavně
s časovým prostorem, se hledá velmi těžko i po okolních okresech. Oslovili
jsme za leden/únor velké množství trenérů a máme stále naděje, že by
se nám to mohlo podařit. Držte nám palce.
V posledním příspěvku jsem psal o roku 2021 jako o roku investic
do materiálu. Světelná tabule, 3 sady dresů, molitanová stavebnice atd.
V tomto roce máme také nějaký výhled, ale vyčkáváme, zda nám bude
přidělena dotace Můj klub 2022, jejíž Rozhodnutí očekáváme na přelomu
března/dubna. Do té doby jsme si pořídili tzv. „ježka“, což je ostnatý válec
na aerifikaci (děrování pro provzdušnění a vláhu trávníku).
V březnu jsem strávil také velmi příjemné setkání s ředitelkou ZŠ
Mgr. Lýdií Věnečkovou. Škola i náš mládežnicky zaměřený spolek máme
spoustu společného. Pracujeme s dětmi, ovlivňujeme jejich vývoj a sociální
vztahy, které budou základem budoucnosti naší obce a jejího blízkého okolí.
Sdíleli jsme své krátkodobé i dlouhodobé plány, oblasti financování, vý-

hledů investic a další oblasti, kde máme zkušenosti. Výstupem
schůzky byla podpora metodiky hodin TV a trenérská podpora
fotbalového McDonald´s Cupu, což je celorepublikový turnaj
dvou kategorií ZŠ I. stupně od městských kol až po finále ČR.
Na závěr bych Vás chtěl pozvat na větší akce, které máme
v tomto roce v plánu. Jde o:
11. června – 12. dětská olympiáda
25. června – Němčická olympiáda (u Boskovic)

13.-14. srpna – 6. fotbalový kemp
Těšíme se do jarních měsíců na nové výzvy v podobě náborů nových dětí,
vstupu do soutěží a pravidelné tréninkové činnosti na čerstvém vzduchu.
Děkuji všem trenérům a vedení spolku, kteří jsou odrazem fungování naší
činnosti v obci.

Lukáš Pavliš, předseda spolkuwww.sokolnemcice.webnode.cz
www.pripravka.unas.cz

… dotknìte se našich pøíbìhù …
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Zdravím po delším čase všechny šachové příznivce.
Na rozdíl od loňského roku jsme letošní ročník dokončili celý a vzhledem
ke skutečnosti, že jsme po sérii druhých a třetích míst obsadili místo první, tak
dokončili úspěšně. Nebylo to ale jednoduché a jak my starší říkáme, že již
není lehkých zápasů. Až na výjimky je poměrně jedno v jaké věkové kategorii
se soupeři nad šachovnicí potkávají. Stalo se nám, že nastoupil klučina, který
ještě neuměl pořádně psát, ale šachy hrál na svůj věk poměrně dobře. Šachy
hrajeme jen pro zábavu, potkáme se známými kolegy a také proto, že se ti
mladí a nastupující šachisté musí s někým měřit, učit se a nakonec se nás
starší soupeře naučit porážet. Musím přiznat, že se nám letos dost dařilo a
drželi jsme se od druhého kola na prvním místě v soutěži a díky troše štěstí
v posledním kole jsme ho již neopustili. Letošní rok 2022 jsme zahájili
v Lanškrouně, kde jsme nastoupili proti místnímu TJ Lanškroun C a
po vyrovnaném bojí zvítězili 3:2, když vyhráli Pěkník a Bureš, remizovali
Pail a Petrželka, prohrál Racek. V dalším kole jsme měli volný los, neboť
Krajská soutěž JIH má lichý počet účastníků, celkem 9. V následujícím kole
jsme nastoupili doma proti ŠK Ústí nad Orlicí D a zvítězili také těsně 3:2, kdy
nám byla výhra na jedné šachovnici kontumována, neboť nastoupilo více
hostů než domácích kmenových hráčů, což odporuje stávajícím pravidlům.

Chybička se občas stane. Díky tomuto vítězství a zaváhání ostatních soupeřů
jsme se udrželi na prvním místě s tříbodovým náskokem před ostatními.
K poslednímu a rozhodujícímu zápasu jsme zajeli do Ústí nad Orlicí, kde nám
bylo soupeřem místní družstvo Ústí nad Orlicí E. Tady nás štěstěna opustila a
prohráli jsme 3,5:1,5, když vyhrál pouze Petrželka na poslední šachovnici,
remizoval Pěkník na druhé a prohráli Pail, Racek i Bureš. Odjížděli jsme tedy
s očekáváním, jak dopadnou zápasy našich největších pronásledovatelů.
A štěstíčko se na nás opět usmálo, protože i naši největší soupeři neměli svůj
den a pouze remizovali a my díky uvedenému náskoku udrželi první místo a
letošní ročník Krajské soutěže JIH celý ovládli.
Chtěl bych tímto poděkovat všem našim hráčům a všem příznivcům šachové
hry.

Hodnocení jednotlivců
P. Jméno ELO Družstvo Body % Prům. Rp
1. Meleško Andrij 1830 Sokol Městečko Trnávka 7.0/8 87,5 159 1929
2. Šmíd František 1706 Sokol Městečko Trnávka 6.0/8 75,0 1485 1678
3. Simon Michal 1626 TJ Štefanydes Polička D 5.5/6 91,7 1369 1770
4 Petrželka Karel 1811 TJ Sokol Němčice 5.5/6 91,7 1299 1699
7. Bureš Milan 1519 TJ Sokol Němčice 5.0/7 71.4 1458 1616
8. Pail Milan 1836 TJ Sokol Němčice 5.0/8 62.5 1731 1818
10. Pěkník Milan 1795 TJ Sokol Němčice 5.0/8 62.5 1497 1584
28. Racek  Josef 1586 TJ Sokol Němčice 3.0/7 42,9 1553 1503
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Malíčci
S blížícím se jarem, ustupují covidová opatření, a tak jsme zase
opět mohli začít naše setkání v poměrně kompletním počtu.
Máme radost i z nově příchozích maminek a dětí a kapacita je tak zase
naplněna. Vzhledem k situaci na Ukrajině slouží nyní prostor kabin k tolik
potřebnému ubytování. My jsme se tak přesídlily do prostoru obecního
úřadu – a za tuto možnost děkujeme. Dětem změna prostředí nevadí, však
taky se potkávájí v dobře známém složení.
V posledních hodinách jsme důraz kladly důraz na pohybové hry, které
slouží k větší vzájemné toleranci a spolupráci mezi dětmi. Pásla ovečky
se tak stala velmi oblíbenou záležitostí, o kterou si naši Malíčci říkají
i sami. Je paráda pozorovat ten pokrok mezi nimi…jak ještě před pár měsí-
ci kruh z dětí nebyl nikdy spojený a teď se vzájemně nebojí chytit za ruce.
A zároveň se nebojí dělat aktivitu s jiným dospělým než je maminka.
Na naší skupince takhle malých dětí je vidět, jak dobře jim dělají pravidel-
né rituály při našich setkáních a dodávají jim pocit jistoty a taky větší
nebojácnosti. Proto nové prvky zařazujeme, ale snažíme se je vždy
zopakovat pak v dalších hodinách. V minulých hodinách si děti vyzkouše-
ly balanční a houpací prkno UTUKUTU, které je zaujalo a rádi se k němu
vracely.
S blížícím se pěkným počasím doufáme, že část hodiny absolvujeme
na obecním úřadu, ale také budeme moci využít i prostředí parku
u konzumu, kde si vyzkoušíme nějaké hry venku a děti se zajisté budou
těšit i na překvapení v podobě nanuka. 
Článek bohužel musíme ukončit prosbou k veřejnosti – oběma
trenérkám končí období mateřské dovolené, začíná realita všedního dne a
návrat k pracovním povinnostem. Malíčky je kvůli rozdílnému odpolední-
mu spaní dětí vhodnější vést v dopoledních hodinách. Hledáme tak
maminku či tatínka na mateřské, kteří by po nás cvičení mohli převzít.
Naše know how rády předáme.  Když budete mít někdo zájem, nebojte
se přijít podívat jak fungujeme a jaká je vybavenost – a ta je pokud mohu
směle říci opravdu dobrá. Zapojte se do fajn trenérského týmu TJ Sokol
Němčice, veďte děti k pravidelné pohybové aktivitě a socializaci a pod-
pořte tak i rozvoj komunitního života naší obce!

- Za Malíčky Janča M. 605 004 936 a Jíťa M.724 287 913

SSSStttt oooo llll nnnn íííí     tttt eeee nnnn iiii ssss
Na sezonu 2021/22 bylo naplánováno dvacet tréninkových jednotek a
tradiční turnaj.
Že se to vše podaří, tomu jsme sami moc nevěřili. Covid pravidla pro
rekreační sport se ale postupně rozvolňovala… a v době kdy vznikl
tento článek nám zbývaly dva tréninky. Účast na trénincích byla velmi
slušná. V průměru se nás schází 7 dospělých a 8 dětí.
V sobotu 8. ledna jsme pořádali turnaj, již tradičně pro místní a pár
kamarádů.
Dopoledne se utkalo  sedm dětí systémem každý s každým a odpoledne
21 dospělých bylo rozděleno  do 4 skupin a poté se utkali ve vyřazo-
vacích utkáních o konečné umístění.

Žáci: 1. Nela Škeříková        Dospělí: 1. Jan Vaňous (ČT)
2. Jiří Lněnička 2. Ivan Škeřík st.
3. Matěj Pecháček 3. Petra Jasanské
4. Matěj Mikl 4. Václav Chochola
5. Míša Kopecká 5. Filip Kubíček (Choceň)
6. Josef Racek 6. Kamil Kubíček (Choceň)
7. Filip Hubinka 7. Dvorský Roman (Libchavy)

8. Jiří Jasanský

Krátce bych se chtěl zastavit u turnaje dětí. V loňské roce se bohužel
turnaj nemohl uskutečnit, takže se děti „soutěžně“ utkaly po dvou
letech. Trochu nám vyrostly, ale hlavně se neskutečně herně zlepšily.
Úroveň odehraných utkání byla velmi kvalitní a bylo potěšením je sle-
dovat. Je velmi znát, kdo chodí pravidelně na tréninky. Poděkování patří
dětem za přístup a trenérům za vedení.
Děkujeme také i všem sponzorům za spolupráci při pořádání turnaje.
Jistě mnozí víte, že se hráči oddílu stolního tenisu řadu let účastnili
Litomyšlské městské ligy družstev. Díky Covidu se liga již dva roky
neuskutečnila a výhled do budoucna je značně nejistý...
Užijte si jaro i léto a na podzim se – snad už v normální době -
budeme těšit opět na setkání při trénincích.

Ivan Škeřík

Cvíčo
Po zakončení Cvíča v prosinci 2021 – velkou oslavou s prskavkami, jsme
se v lednu opět potkali, a to i s novou posilou mezi dětmi. Jsme rády, že se takto
naše parta rozrostla.
Březen už nás často láká svým krásným počasím, ale ještě chvilku dáme před-
nost tělocvičně a nářadí, které tu máme k dispozici. Kruhy, tyč na šplhání a švéd-
ská bedna, to vše už dobře známe, a tak jsme si vzali na vyzkoušení sice něco
menšího, ale neméně zajímavého – švihadlo. Některé z dětí se nám rovnou
předvedly, co vše již umí, pro jiné to byla výzva, pokusit se nezamotat a švihadlu
se postavit. Nejmladší parťáci si trochu s ostychem prohlíželi, co je to zač 
Nakonec se všem podařilo alespoň pár skoků což vytvořilo neuvěřitelné úsměvy

na tvářích. Změnu
jsme vnesly roz-
točeným švi-
hadlem do kruhu a
říkankou,, štěstí,
neštěstí..,,. Je to
skvělá retro -
‑zábava, kterou
většina rodičů zná
z dětství a co je
nejlepší, že stále
přináší radost a
pobavení 
Při volných
chvílích jsme
s balony v ruce
zkoušeli i střelbu

na koše, ale kromě pár zásahů do kamarádů žádný velký úspěch. Problém
neúspěchu a zklamání, vyřešil mega přenosný koš na basketbal, který umožňu-
je vzhledem k víceúrovňovému rozložení košů i „dvojité zásahy“, které zvedly
náladu i těm největším vztekálkům  a zásahy měly tak i ti nejmenší.
Přejeme Vám krásné jaro a budeme se na Vás těšit na tradiční dětské olympiádě

11.06.2022.
Těšíme se na rodiče i děti, značka – dobrá nálada a soupeřivost s sebou
 na hřišti na viděnou!!

- Iveta a Janča

\\



U11 - starší přípravka
Stejně jako ostatní fotbalová družstva, i my jsme naskočili do zimní přípravy.
V naší kategorii U11 máme v týmu zapsáno 16 kluků. Velmi nás těší velký
zájem dětí a důvěra rodičů, ovšem velký počet hráčů, vinou absence vyhovu-
jící tělocvičny v naší obci, přináší i nemalé starosti před zimní přípravou kam
se s dětmi uchýlíme, respektive, kdo nám halu v blízkém okolí propůjčí.
Nakonec se podařilo od února pronajmout tělocvičnu v Osíku (mimochodem,
moc krásné prostory, kéž by i u nás v dohledné době stálo něco podobného).
Zde jsme prozatím absolvovali 2 tréninky. Nyní jsme si dali přes jarní prázd-
niny volno a v březnu zde opět počítáme s další tréninkovou činností.
Součástí zimní přípravy jsou i přátelská utkání. Jedno z nich jsme odehráli
v hale v Litomyšli proti Čisté. Ačkoliv o výsledek vůbec nešlo a já jsem ani
branky nepočítal, kluci si v kabině zopakovali vítězný pokřik, což by mohlo
svědčit o tom, že hřejivý pocit z vítězství jsme si domů odváželi my 
Odvetné utkání je předběžně domluvené na jednu z březnových nedělí.
Tentokrát si zahrajeme v hale v Dolním Újezdě, kde našli na zimu svůj azyl
hráči Čisté. Naše další konání se bude odvíjet od aktuálních povětrnostních
podmínek. Jednoduše řečeno, hned jak to počasí dovolí, vyrazíme na zelený
pažit. Turnajová část sezóny by měla začít o víkendu 23.-24.4., tudíž nám

U9 - mladší přípravka + školička
Dovolte mi pár řádků k našim nejmladším nadějím fotbalového oddílu TJ.
Minulé jaro jsme začínali s 6 dětmi, ke konci roku jsme měli na krokodýlí
farmě již 21 dětí a nyní, začátkem března, evidujeme již 26 krokodýlků! Jde
o děvčata ročníku 2013, kluky 2014 a všechny mladší děti po ročník 2018,
tedy 4leté.

Spolu s trenéry Kubou Markem a Gábinem Oláhem jsme zahájili
tréninkovou aktivitu hned po Novém roce 7. ledna a do dneška proběhlo již
16 tréninků a jedno přátelské utkání ročníků 2013/2014 s přípravkou Jiskry
Litomyšl.

Přestože tyto nejmenší děti si během zimního období prochází klasickým
obdobím kašílků a rýmiček, setkáváme se ve velkém počtu dětí každý pátek.
Vzhledem k velikosti tělocvičny ZŠ, byli jsme donuceni rozdělit tréninky
na dvě skupiny. Pro ročník 2015 a mladší 15:30-16:30 a pro ročníky
2013/2014 od 16:30-18:00.
Pro obě skupiny máme zavedený tréninkový plán odpovídající věku dětí.
Cílem tréninkové činnosti je najít vztah k týmové hře, naučit se ovládat míč
formou her a zábavy, stejně jako učit se hodnotám, které náš klub má a snaží
se je ctít. Jde o hodnoty Fair play, Respektovat, Spolupracovat,
Komunikovat, Zodpovědnost a Pracovitost. Když to zkrátím, snažíme
se nadchnout děti k pohybu kombinací vhodných her tak, že ani nevědí,

že trénují a odcházejí s tím, že se těší na další setkání v partě kamarádů.
Stáváme se tak součástí jejich výchovy, což vnímáme jako velkou odpovědnost
a poslání. Kdo budete mít zájem přijít do naší party, jste vítáni. Pro fotbal náš
spolek nabízí aktivity dětem ve věku 4-19 let a hlásí se nám už dokonce
i rodiče 3letých dětí.
Pro všechny nově příchozí máme připravený dárek ve formě klubového trička
a samolepku s krokodýlem, všem dětem mladších a starších přípravek jsme
předali „volňásek“ do bazénu v Č. Třebové, který nám formou sponzorství
předal 40 lístků pro mládež. Deset dětí ročníku 2014 pak ještě obdrželo
od asociace FAČR atraktivní balíček Můj první gól, v kterém dostaly míč, dres,
baťoh na trénink a další drobnosti pro další motivaci v trénincích. Příští rok
budou obdarováni hráči ročníku 2015.
Jak se nám postupně prodlužuje den a jaro přináší příjemnější počasí, brzo
zvažujeme návrat na travnaté hřiště, kde budeme mít dostatek prostoru pro
kvalitní rozvoj naší činnosti. Přijděte se podívat na některý z tréninků, nebo
přátelských zápasů, které pro jarní sezónu připravujeme.

- Trenéři Lukáš, Kuba a Gábin
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U15 - Starší žáci
Pouze krátký příspěvek k žákovské kategorii U15, která je kombinací mladších
žáků (2010+2009) a starších žáků (2008+2007). Na soupisce máme 21 hráček a
hráčů, výsledky podzimní části soutěže byly popsány v minulém čísle ZP.
Se zahájením zimní přípravy jsme začali od února a v rámci počasí jsme začali
chodit na umělý trávník na „červenku“ do Č. Třebové. Do ½ března máme
za sebou 6 herních tréninků na umělce + jsme od 24.2. začali přidávat jeden
trénink týdně na trávníku němčického hřiště. Zde proběhly již 4 tréninky, které
zaměřujeme na slabiny, které vyplavaly během podzimní sezony. Nejde o žádné
převratné metodické inovace, ale o získání lepších dovedností s míčem, návyky
na pohyb v prostoru a komunikaci. Při sledování našeho rukopisu hry během
podzimu všichni hráči zaslouží určitě velkou pochvalu za bojovnost a odhodlání.
Kdo z vás některý ze zápasů viděl, tak ví, o čem mluvím. O to více věřím, že při
zlepšení právě výše uvedených dovedností, pohybu v prostoru a komunikaci,
jsme schopni hrát daleko atraktivnější a zejména pohlednější fotbal. Pokud jsme
po podzimu s 10 body na 11. příčce z 14 týmů, věřím tomu, že tato parta je
schopná uhrát za jarní část nejméně 15 bodů a v jarní části se umístit ve středu
tabulky kolem 7.-8. místa. Jde ale o dlouhodobou práci a trpělivost.
Za zmíněných 10 tréninků musím hráče pochválit za docházku a mám dobrý
pocit z party, kterou kluci mají na hřišti i mimo něj. Je potřeba také říci, že před
námi není pouze dohrání jarních 13 kol se soupeři okresní soutěže, ale také vý-
hled příští sezony 2022/2023. V tuto chvíli se rýsuje možnost přihlásit obě
žákovské kategorie samostatně, mladší žáky i starší žáky. V tuto chvíli máme
na soupisce 12 mladších, resp. 14 starších žáků, což jsou povzbudivá čísla. Co
je však velkým otazníkem, kdo se o všechny ty kategorie našeho fotbalového
oddílu postará. K dnešku máme na trávníku 85 aktivních hráčů v 5 věkových
kategoriích. Žádám tedy rodiče, pokud budou osloveni trenérem, zda by nám
pomohli pomoci. Nemáme v úmyslu z vás dělat hlavní trenéry, ale o pomoc při
trénincích. Jde o formu např. pasivního obránce, nahrávání, či jiné jednoduché
činnosti během tréninkové jednotky. Není třeba žádné trenérské vzdělání, či
hráčské zkušenosti. Jediné co je potřeba je chuť pomoci.
Na závěr bych rád pozval všechny fanoušky na první kola soutěže, rozpis zápasů
najdete na webu mládeže, popř. budou rozdávány v papírové podobě v restauraci
KD.
První kolo žáků hrajeme na domácím trávníku v neděli 3. dubna od 13:00
se souklubím H. Újezd/Morašice. Přijďte nás podpořit.

- Trenéři Lukáš Pavliš & Lukáš Pávek

U19 - dorost
Od pátku 4.3. do neděle 6.3. se náš dorostenecký tým složený z hráčů
do 19 let, ze Sloupnice a Němčic účastnil soustředění před jarní částí
sezóny. V pátek proběhla jedna tréninková jednotka, zaměřená přede-
vším na zlepšení fyzické kondice.
V sobotu potom dvě, s totožným zaměřením. Většina z nás to solidně
cítila v nohách, ale na skok do „Kotelny" se i přes to jelo :-)
V neděli ráno byl na plánu trénink hlavně s míčem, komplikací ovšem
bylo počasí. Hřiště bylo díky mrazu úplně tvrdé, nerovné a balóny tak
všem hráčům od noh odskakovaly. Ne, opravdu to nebylo naší
nešikovností :-)
Po již zmiňované čtvrté tréninkové jednotce byl na řadě oběd, na který
stejně jako v sobotu, dorost včetně trenérů zavítal do restaurace „Na
Nebesích". Po naplnění žaludků a malé pauze na vytrávení, jsme
vyrazili na umělou trávu do Litomyšle.
Zde nás čekalo první přátelské utkání roce 2022 a to proti
Sloupenskému družstvu mužů, které přezimuje na čtvrté pozici v 1.B.
třídě. Takže soupeř jako hrom.

Začátek utkání jsme sice chytili a chvilku dokonce vedli 2:1, ovšem po
pár dalších minutách, už se projevila kvalita a zkušenost na jedné straně,
a únava na straně druhé. Byl tak skoro zázrak když poločas skončil 2:4
z našeho pohledu.
Po poločase už se ovšem sloupenský gólo stroj pořádně rozjel, až
nakonec nikdo ani nevěděl, jak utkání vlastně skončilo. Jisté bylo jen to,
že nám již nebylo přáno skórovat. A tak někteří tvrdí že jsme dostali 10,
jiní zase že 8, ale jak jsme se všichni nakonec shodli, výsledek není
vůbec důležitý. Důležité bylo to, že jsme se po zimě a době covidové
sešli, potrénovali a ukázali že jsme pořád super parta jak na hřišti, tak i
mimo něj.
Poděkování patří trenérům (Ivoš, Petr, Vašek) a Restauraci na Nebesích.
Pokud nás budete chtít shlédnout na vlastní oči, za což budeme oprav-
du rádi, tak nejbližší přátelský zápas hrajeme opět v Litomyšli na
umělce a to v neděli 20.3.2022 od 9:00 proti dorostu Sebranic.
Od dubna nás již čekají mistrovské zápasy v Krajské soutěži dorostu, na
které vás tímto srdečně zveme.

- Za tým U19 Němčice / Sloupnice Táďa

na řádné potrénování a přípravu na sezónu zbývá stále dostatek času. Jakmile
budeme znát termíny domácích turnajů, zveřejníme je na našich klubových
webových stránkách https://pripravka.unas.cz/ Budeme potěšeni, když si na jaře
najdete čas a přijdete na hřiště povzbudit zdejší fotbalovou budoucnost. Jen vás
snažně prosíme, dodržujte výše přiložené desatero. Děkujeme a těšíme se na vás.

-Vojta, Fanda a Pavel


